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 LISTOPAD–PROSINEC

Cena 15,- Kč

Zleva vzadu: Petr Zíka, Katka Michálková, Šárka Jandová, Petr Nymburský, 
Vlaďka Jiráková. 

Zleva vpředu: Matěj Lemberk, Katka Hodinová, Pája Nymburská,  
Kája Janů a Domča Jandová

Tým střelců na MČR 
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Úvodník starosty 
Dnešní úvodník bude o politice. Omlouvám se všem, kterým dnešní 

články zkazí odpoledne, ale účelem zpravodaje je informovat, a dnes bo-
hužel opět polemizovat s bludy a výmysly. 

Máme po důležitých parlamentních volbách, jak jsme hlasovali u nás 
v Černovicích najdete v malém přehledu i v tomto zpravodaji. Děkuji 
všem, kteří k volbám dorazili, ať už volili kohokoli. A děkuji i všem, kteří 
dokáží výsledek akceptovat - i když se třeba zrovna Váš favorit do sně-
movny nedostal, nebo neuspěl tak, jak byste očekávali, už je rozhodnuto. 
Poslanecká sněmovna má 200 nových nebo staronových poslanců, a teď 
jim už musíme jen držet palce, aby dělali ta správná rozhodnutí. 

Velká politika má za sebou důležité volby. A co naše malá politika, míst-
ní? Nezahálí. 

Pevné nervy vám přeje
Jan Brožek, starosta města Černovice

Rekonstrukce Mariánského náměstí 
zastavena námitkou pana Václava Pěnky

Těšíte se na to, až se začne opravovat náměstí? Ještě si počkáme. Územ-
ní rozhodnutí by nabylo platnosti 18. října 2017. 

Bohužel, 17. října 2017 přinesl na podatelnu pan Václav Pěnka námitku 
proti tomuto rozhodnutí. Námitku zveřejňujeme na úřední desce, ale její 
text je poměrně stručný:

„Odvolávám se tímto proti vydanému územnímu rozhodnutí stavby 
„Černovice – Mariánské náměstí“. 
Navrženým řešením dochází v blízkosti mého domu – Mariánské 
náměstí 89 – k navýšení hluku z dopravy a toto zvýšení není kom-
penzováno žádným technickým řešením.
Zvýšení není dokladováno ani hlukovou studií. 
Václav Pěnka
Mariánské náměstí 89
394 94 Černovice
V Černovicích 17. 10. 2017“ 

Zprávy z radnice
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Nijak nezpochybňuji právo pana Pěnky podat námitku. To skutečně 
může. Ale co mi vadí, je to, že je podána vysloveně způsobem, jehož cí-
lem je opravu náměstí blokovat. 

Pan Pěnka není jediný, kdo nebyl spokojen s projektem. Ale všichni 
ostatní se svým problémem přišli a řekli: „Vadí mi to a to, jak by to šlo 
vyřešit? Co s tím budete dělat?“. A u všech jsme řešení našli. 

Pan Pěnka podal svůj dopis na podatelnu v poslední den lhůty (samotné 
územní řízení je na úřední desce od 17. srpna). Každý den po podání ná-
mitky jsem mu volal, ale telefon mi nezvedal. Oslovil jsem ho písemně se 
žádostí o schůzku, bez odpovědi. Teprve když jsme mu z úřadu zavolali 
z jiného telefonního čísla, podařilo se s ním spojit, ale zakoktal, že má 
strašně moc práce a minimálně měsíc na nějaké náměstí nemá čas. Prý 
zavolá. Dnes jsem s ním mluvil ještě jednou, ale bohužel, 5 minut opravdu 
nemá, ale až bude mít, určitě se ozve. 

Dát námitku poslední den lhůty a nebrat telefony, to vnímám jako 
schválnost, nic jiného. Pan Pěnka moc dobře ví, že takhle může celý pro-
ces zdržet o několik měsíců. 

Možná si ještě někteří pamatujete text, který pan Pěnka před volbami 
v roce 2014 zveřejnil na podporu své kandidatury do městského zastupitel-
stva. Psalo se v něm o tom, že to v Černovicích vypadá jako v poválečném 
pohraničí (byla to poměrně podařená sebekritika, protože když se podíváme 
po náměstí, nemůžeme si jeho domu nevšimnout). Jenže místní patriot pan 
Pěnka asi nechce, aby se náměstí opravilo – po prohraných volbách v roce 
2014 sliboval, že mi bude šlapat na paty a nic, absolutně nic se neudělá. 
A náměstí, to je cíl jako stvořený, když má v ruce zásadní karty – je účast-
níkem řízení a může oddalovat projednání i několikrát po sobě. Zákon ho 
v tom nijak neomezuje a může to dělat při každém vyvěšení na úřední desku. 

Dokážeme to náměstí opravit, nebo ne? Samozřejmě, že ano. Ovšem 
musíme přetrpět zdržování. Bohužel. Dál si budeme dávat pozor na křižo-
vatce, aby do nás někdo nenarazil z vedlejší, dál budeme chodit po rozbi-
tých chodnících. Škoda, že? 

Přitom cílem by mělo být nalezení nejlepšího řešení. Aby se z našeho 
města stalo lepší místo pro život - a nové náměstí je další věcí, kterou si 
naše město zaslouží. Proto řízení a přípravy pojedou dál, aby byl projekt 
připravený.  

Asi budu mít trochu okopané kotníky, ale každý holt bojuje, jak umí. 
Jan Brožek
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Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 6. září 2017
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
•	 ZÁMĚR směny pozemků se společností Lesy České republiky, s. p., 

dle přílohy
•	 ZÁMĚR prodeje pozemků p. č. 1304/1 a 1304/2 v k.ú. Černovice u Tá-

bora
•	 smlouvu o úvěru ve výši 20.000.000,- Kč na rekonstrukci Mariánského 

náměstí nebo jiné investiční akce s Českou spořitelnou a.s.
•	 navýšení ceny stavby ZTV Lokálka o 483.656,- Kč
•	 pronájem nebytových prostor pohostinství s příslušenstvím v objektu 

sokolovny čp. 341 v Černovicích, Svatavská ul., na dobu neurčitou 
p. Miroslavu Hofmanovi

•	 uzavření smlouvy č. 1040011070/001 o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene s firmou E.ON Distribuce, a.s.

•	 uzavření smlouvy č. ZP-014330045077/001 s firmou E.On Distribuce 
a.s. o zřízení věcného břemene na pozemku parc.č. 2085/5, 2085/12, 
2085/13, 2085/17, 2085/18, 2200/14, 2200/15, 2200/36, 2200/37, 
2200/44, 2236/2 v katastrálním území Černovice u Tábora

•	 ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. st. 813 v k.ú. Černovice u Tábora
•	 1. prodej pozemků p. č. 2085/36, 2085/37 a 2200/43 v k.ú. Černovice 

u Tábora p. Romanu Pytelovi za cenu 350,- Kč/m2, stanovenou jako 
cena v místě obvyklá, 2. zřízení předkupního práva pro město Čer-
novice při prodeji pozemků p. č. 2085/36, 2085/37 a 2200/43 v k.ú. 
Černovice u Tábora dle bodu 1 tohoto usnesení.

•	 poskytnutí příspěvku ve výši 15.000,- Kč Pionýrské skupině Svidník 
na pořádání akce Klábosilův noční přesun

•	 uzavření smlouvy č. JH-014330044674/001 o zřízení věcného břeme-
ne s firmou E.ON Distribuce, a.s.

Zastupitelstvo města Černovice jmenuje:
•	 zástupce zřizovatele do Školské rady při Základní škole a Mateřské 

škole Černovice: starosta města Bc. Jan Brožek a tajemnice MěÚ 
Mgr. Jarmila Kořínková

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
•	 rozpočtová opatření číslo 7, 8, 9, 10 a 11
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Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 4. října 2017
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
•	 nákup části pozemku číslo 214 v k.ú. Střítež u Černovic v rozsahu cca 

1000 m2

•	 nákup části pozemku číslo 213/1 v k.ú. Střítež u Černovic v rozsahu 
cca 100m2

•	 pořízení projektové dokumentace na ČOV dle nabídky společnosti En-
vipur.

•	 schvaluje 1. prodej pozemků p.č. 130.4/1 a 1304/2 v k.ú. Černovice 
u Tábora manželům Ludmile a Petrovi Nymburským, za cenu obvyk-
lou 30,- Kč/ m2, 2. koupi pozemku p.č. 3543 v k.ú. Černovice u Tábora 
od manželů Nymburských, za cenu 49.296,- Kč

•	 prodej pozemků pod bytovými domy na Pršíně a souvisejících funkč-
ních ploch, vše v k.ú. Černovice u Tábora, Stavebnímu bytovému 
družstvu Pelhřimov, za cenu obvyklou 50,- Kč/m2:    

a. pozemek p.č. st. 901/2
b. pozemek p.č. st. 787 a část pozemku p.č. 2713/2 o výměře cca 315 m2

c. pozemek p. č. st. 788 a část pozemku p.č. 2713/2 o výměře cca 335 m2

d. pozemek p. č. st. 789 a část pozemku p.č. 2713/2 o výměře cca 365 m2

e. pozemek p. č. st. 790, část pozemku p.č. 2713/2 o výměře cca 415 m2 
a část pozemku p.č. 2715 o výměře cca 10 m2

•	 prodej pozemku p.č. st. 82 v k.ú. Dobešov u Černovic Ing. Tomáši 
Weichetovi a pí Jitce Zemkové, za cenu obvyklou 40,- Kč/m2

•	 prodej pozemku p.č. st. 479/6 v k.ú. Svatava u Černovic Zemědělské-
mu družstvu Černovice, za cenu obvyklou 40,- Kč/m2

•	 prodej plynovodu - plynovodního vedení a zařízení „ZTV Lokálka Černo-
vice – I. etapa“, společnosti E.ON Distribuce, a.s., za cenu 908.980,- Kč

•	 uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene č. ZP-014330044264/002 
s firmou E.ON Distribuce a.s.

•	 prodej části pozemku p.č. 4933/10 v k.ú. Černovice u Tábora, o výměře 
cca 12 m2, pp. Jiřině a Jiřímu Peškovým, za cenu obvyklou 40,- Kč/ m2

•	 prodej pozemku p.č. st. 813 v k.ú. Černovice u Tábora společnosti 
E.ON Distribuce, a.s., za cenu obvyklou 50,- Kč/ m2

•	 ZÁMĚR výpůjčky místnosti pro uložení historických předmětů 
a pro činnost TJ Sokol Černovice – tzv. Výborovny, v budově sokolov-
ny čp. 341 v Černovicích, Svatavská ul., na dobu neurčitou
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•	 přidělení bytu v čp. 550 paní Elišce Sojákové
•	 nabídnutí bytu č. 8 v čp. 740 k pronájmu žadatelům v pořadí: 1. pí Dana 

Vachutová, 2. p. Marek Pravda
•	 nákup elektrického kompostéru GG02 v ceně 39.990,- Kč vč. DPH
•	 příspěvek 15.000,- Kč pro ZŠ a MŠ Černovice na dopravu dětí z MŠ 

na plavání
•	 rozpočtové opatření číslo 13
•	 poskytnutí dotace ve výši 50 tisíc Kč místnímu SSK Černovice jako 

odměnu za mimořádně dobré výsledky a reprezentaci města Černovice
•	 poskytnutí materiálu Ing. Ladislavu Novotnému a pí Janě Brožkové 

na úpravu vjezdu před čp. 281 v Černovicích

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
•	 informace o stavbě 2. etapy parcel pro rodinné domy
•	 žádost paní Aleny Koukalové o prodej pozemků v Dobešově
•	 rozpočtové opatření číslo 12

Zastupitelstvo města Černovice přesouvá:
•	 další projednání nedostatku pitné vody na Rytově na příští zasedání 

a pověřuje starostu upřesněním informací 

Zastupitelstvo města Černovice uděluje Základní škole a Mateřské ško-
le Černovice, příspěvkové organizaci, IČO 62540106, souhlas s naby-
tím finančního daru od Kraje Vysočina ve výši 10.000,- Kč, kterým 
se poskytuje cena za umístění v krajském kole Dopravní soutěže mla-
dých cyklistů, konaném v Humpolci dne 8. června 2017.

Vás  zve 17.11.2017 od 14,00 hod do  nově  ote-
vřené  prodejny  ve  Svatavské  ulici  pro  inspiraci  
na  předvánoční  čas  a  advent.

Čeká vás i malé překvapení.

KVĚTINÁŘSTVÍ
RENATA BUŠOVÁ
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České 
republiky konané ve dnech 20. – 21. 10. 2017   

– výsledky za město Černovice

Okrsky Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasůcelkem zpr. v %

3 3 100,00 1 411 825 58,47 821 813 99,03

Strana Platné hlasy
číslo název celkem v %
1 Občanská demokratická strana 60 7,38
2 Řád národa - Vlastenecká unie 3 0,36
3 CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 2 0,24
4 Česká strana sociálně demokratická 113 13,89
6 Radostné Česko 1 0,12
7 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 45 5,53
8 Komunistická strana Čech a Moravy 95 11,68
9 Strana zelených 11 1,35
10 ROZUMNÍ-stop migraci,diktát.EU 3 0,36
12 Strana svobodných občanů 13 1,59
13 Blok proti islamizaci –Obrana domova 1 0,12
14 Občanská demokratická aliance 0 0,00
15 Česká pirátská strana 94 11,56
19 Referendum o Evropské unii 0 0,00
20 TOP 09 26 3,19
21 ANO 2011 228 28,04
23 SPR-Republ.str.Čsl. M.Sládka 1 0,12
24 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 51 6,27
25 Česká strana národně sociální 0 0,00
26 REALISTÉ 3 0,36
27 SPORTOVCI 1 0,12
28 Dělnic.str.sociální spravedl. 1 0,12
29 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 56 6,88
30 Strana Práv Občanů 5 0,61

Zdroj: Český statistický úřad (www.volby.cz) 
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Zprávy ze základní školy
Začátek školního roku na ZŠ a MŠ Černovice
Dne 4. září nastoupilo do naší školy 160 žáků. Na první stupeň nastoupi-

lo 85 dětí, z toho 20 prvňáčků, a na druhý stupeň 75 žáků. Prvňáčky slav-
nostně přivítal starosta města Bc. Jan Brožek společně s ředitelem školy 
Mgr. Robertem Štefánkem. Mateřskou školu v letošním roce navštěvuje 
celkem 63 dětí.

Ve školním roce 2017/2018 vyučuje na základní škole čtrnáct pedagogů, 
kterým vypomáhá pět asistentek a jeden asistent pedagoga. Provoz školy 
zajišťuje celkem deset nepedagogických pracovníků. O děti v MŠ se stará 
pět učitelek a jedna asistentka pedagoga.

Pro děti je otevřeno množství kroužků. Pokračují tradiční kroužky - stře-
lecký, zdravotnický, taneční a dramatický kroužek, vaření, výtvarné čin-
nosti, vybíjená, vyšívání, přehazovaná, házená, florbal, netradiční sporty. 
Přibyly i nové kroužky: zpívání s kytarou, přírodní tvoření, jóga pro děti, 
tvořivé psaní, francouzština a volejbal. Zájmovou činnost nabízí také pio-
nýrská skupina Svidník, ZUŠ Kamenice nad Lipou a TJ Sokol.

O letních prázdninách bylo s využitím dotace od MMR a přispěním 
města Černovice pro děti postaveno hřiště z dřevěných prvků. Dále se po-
kračovalo s rekonstrukcí dalších tříd ve škole, začalo se s návozem zemi-
ny pro stavbu atletické dráhy a v tvorbě jsou nové školní webové stránky, 
které budou spuštěny během listopadu.

Přejeme všem žákům, jejich rodičům a zaměstnancům školy pohodový 
školní rok 2017/2018.

vedení ZŠ a MŠ Černovice

Tvořivé psaní
Kroužek funguje na škole nově a jeho cílem je probouzet v dětech ja-

zykový cit, tvořivost a zlepšovat vyjadřovací schopnosti. Žáci si hrají se 
slovy, vymýšlejí přesmyčky, jazykolamy, své vlastní pranostiky, ale i kří-
žovky a drobné básně.

Zde je ukázka z naší dosavadní tvorby:
Na paloučku v lese
borůvka se třese.
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Uviděl ji mraveneček,
hodil si ji přes raneček.
Domů si ji nese 
a pak napapá se.
Po obědě bude spát 
a pak si zas bude hrát.

K. Brožková, A. Sváčková

Na Soničku svatou kvete první blatouch. – Soňa Mazancová
Na svatou Kláru sedíme v báru. – Klára Milichovská
Na svatou Kateřinku máme malou peřinku. – Kateřina Brožková

K. Sojáková, S. Pospíšilová, J. Honzl

      pomůcka ke stloukání

       krajské město

        sází se do něj rostliny

    práce s jehlou

     ryba

S. Filípková

  včelí domek

    počet světadílů

      jak se říká tomuto zápisu čísel 3/4

    spojení mýdla a vody

     černý pták podobný havranovi

Mgr. Martina Hovorková
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Turistický výlet se školou
V neděli 8. října jsme se s dětmi ze školy vydali na první dobrovolný 

turistický výlet. I přes neuvěřitelně nevlídné počasí se v půl sedmé sešlo 
na vlakovém nádraží 23 dětí. Vyjeli jsme vlakem směr Tábor, vystoupili 
ve Smyslově a pěšky se vydali na Kozí Hrádek. Po výkladu a prohlídce 
Kozího Hrádku naše cesta pokračovala přes Sezimovo Ústí do města 
Tábor, kde jsme navštívili Muzeum čokolády a prošli 800 m dlouhým 
táborským středověkým podzemím. Celkem jsme ušli asi 10 km. Počasí 
se nakonec také umoudřilo a domů se děti vrátily s novými zážitky i vě-
domostmi.

Mgr. Tereza Brožková

Školní družina
V letošním školním roce se s dětmi ve školní družině vydáme „ZA ZÁ-

BAVOU DO CIRKUSU“, jak je nazván program naší celoroční činnosti.
V kolektivní práci „Račte vstoupit“ si děti vytvořily cirkusový stan 

s podpisy, který teď zdobí družinovou šatnu.
Dále nás čekají artistická vystoupení, mnoho zábavy, soutěží a her.
Už v září se uskutečnila „Ohňová show“, při které si všechny děti opek-

ly špekáčky a vydováděly se v lese za krásného podzimního počasí.
M. Vránková, J. Seidlová
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V letošním roce zahájil na naší škole svou činnost kroužek jógy.  Děti 
z první a druhé třídy se důkladně protáhnou a nechybí ani chvilka relaxace 
po namáhavém učení.

Mgr. Iva Ouhelová

Bezpečně na kolech
Ve čtvrtek 21. září 2017 se žáci 4. ročníku základní školy vydali do Pel-

hřimova. Čekala je první část výuky dopravní výchovy. Nejdříve si připo-
mněli vědomosti týkající se dopravních předpisů, pak trénovali praktické 
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dovednosti na dopravním hřišti a nakonec si své schopnosti ověřili při 
jízdě zručnosti. 

Druhou, závěrečnou část dopravní výchovy děti budou absolvovat 
na jaře. Kromě výuky na žáky čeká také testování teoretických znalostí 
a praktická jízda v terénu. 

Držíme dětem palce, aby zkoušku složily úspěšně a obdržely tak svá 
první řidičská oprávnění – průkazy cyklistů. 

Mgr. Kristýna Nováková

Exkurze do Londýna
Od 8. do 13. října 2017 se ZŠ Černovice a ZŠ Kamenice nad Lipou, 

v doprovodu paní učitelky Aleny Michálkové a pana asistenta Šimona 
Paclíka, zúčastnily týdenního pobytu v Anglii. Byli jsme ubytováni u rodin 
různých národností. Celý program jsme měli velmi nabitý, podívali jsme 
se na nejznámější místa v Londýně, například na London Eye, na koru-
novační klenoty do Toweru, k Buckingham Palace nebo třeba na nultý 
poledník. Podnikli jsme také několik výletů do okolí Londýna. Navštívili 
jsme Windsor a královský hrad, Canteburry a jeho slavnou katedrálu… 
Nejzajímavější pro nás však byla studia Harryho Pottera společnosti War-
ner Bros.
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Paní průvodkyně byla velice milá a moc jí děkujeme za příjemný pobyt, 
znalosti a informace, které nám předávala. 

Celý pobyt jsme si velmi užili, strašně rádi bychom si to někdy zopako-
vali (ideálně ve stejné sestavě lidí ☺).

„Tomorrow´s life is too late. Live today.“ M. V. Martialis
 

Sára Filípková, Vendula Valková, Klára Filipová,  
Denisa Zabloudilová a Filip Vondráček

Zprávičky z mateřské školičky
Letní prázdniny jsou nenávratně pryč a začal nám nový školní rok. 
Ještě v průběhu prázdnin bylo na zahradě základní školy vybudované 

dětské hřiště. Ihned při zahájení poprázdninového provozu MŠ podnikly 
děti důkladný zátěžový test. Děti jsou z hřiště nadšené a slouží k dokona-
lému vyžití během dopoledních i odpoledních aktivit. Akátové prvky a se-
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stavy jsou vysoce odolné a motivují děti k přirozenému pohybu, podporují 
jejich koordinaci, soustředění, odvahu a sebevědomí. Celý komplex byl 
pořízen z dotace MMR a je určený nejen pro děti z MŠ, ale pro všechny 
děti z města.
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A co se děje v jednotlivých třídách?
Do 3. třídy je zapsáno 26 dětí, z toho 22 předškoláků, kteří plní povin-

nou předškolní docházku. (Pro děti, které dosáhly do konce srpna věku 
5 let, je od 1. září 2017 předškolní vzdělávání povinné – dáno novelou 
Školského zákona.)
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Konec září a příchod podzimu oslavily děti z 3. třídy krátkým pochodem 
se šipkovanou a úkoly. Na konci cesty čekal na děti sladký poklad a odmě-
na v podobě opečeného voňavého buřtíku.

Od konce září dojíždějí předškoláci do Plaveckého bazénu v Pelhřimově 
na pravidelné kurzy plavání. Jde o pět lekcí, při kterých se děti seznamují 
s vodou, učí se nebát vody, základům plavání a hrají různé hry ve vodě. 
Děti si vodní hrátky náramně užívají a každý pátek vyrážíme vstříc mok-
rému dobrodružství.

Do 2. třídy je zapsáno 19 dětí, které velmi rády tvoří, malují, zpíva-
jí, tancují… Překrásného říjnového počasí využily děti k celodopolední 
aktivitě na zahradě MŠ. Kromě her na pískovišti, jízdě na koloběžkách 
a protahování na prolézačkách si také opekly lahodný buřtík…MŇAM!

Nemohu opomenout nejmladší děti z 1. třídy. Pro ně je nástup nejná-
ročnějším obdobím. Začátek docházky do školky je pro děti, ale i jejich 
rodiče, velkou změnou v dosavadním životě. Tato změna s sebou přináší 
spoustu věcí, pocitů a zážitků, se kterými se musí malý školáček vyrov-
nat: vstup do neznámé budovy a do třídy s jejím vybavením a hračkami, 
vstup mezi nové děti a dospělé, přizpůsobení se dosud nezvyklému režimu 
a požadavkům, komunikace s novou autoritou – paní učitelkou, odloučení 
od rodičů apod. 
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A nutno říci, že všechny děti zvládly vstup do 1. třídy v naší školce 
na výbornou. Do této třídy je zapsáno 18 dětí.

Více informací a fotografií o naší MŠ naleznete ve vestibulu MěÚ (ná-
stěnka vedle vchodu na poštu) a na internetových stránkách ZŠ a MŠ Čer-
novice.

Za MŠ Mgr. Kamila Pařízková

Omluva pana Růžičky

Omlouvám se panu Stanislavu Lorencovi, soukromému pod-
nikateli, poskytovateli internetových služeb v Černovicích 
a v přilehlém okolí za to, že jsem se vůči němu v letech  2011–
2013 dopouštěl nekalých praktik.

Roman Růžička, soukromý podnikatel, Dobešov 73
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Starobylé rody KALABISů a KEBHARTů,  
usazené nejméně 400 let ve městě

Letos se v požehnaném věku 91 let rozloučila s Černovicemi rázovitá 
postava pana Ladislava Kalabise. Pravidelně jsme ho potkávali na pro-
cházkách po městě. Když jsem při studiu dějin města nalezl souvislost 
jeho rodu se známými herci Trojany a hudebním skladatelem Viktorem 
Kalabisem, seznámil jsem ho s rodokmenem. O všechny historické úda-
je jevil zájem, ale současně se silně vzepřel jakékoliv publikaci části ro-
dokmenu v Černovicích za jeho života. Prý nechce zviditelňovat rodové 
jméno. Nic nepomohlo ujištění, že stejně mnozí místní souvislosti znají. 
Diskusi ukončil slovy: “A koho by to zajímalo, nějaké údaje z roku 1600!” 
Jeho přání jsem respektoval, avšak v Listech genealogické a heraldické 
společnosti v Praze jsem po živém přijetí rodokmenu herců Hrušínských 
byl vyzván k publikování dalších rodokmenů. Kalabisovský byl v čísle 
2 z roku 2015. Pro čtenáře Černovicka jsem nyní pořídil stručný výtah 
z článku. 

Když se známý český herec Ladislav Trojan roku 2012 dožil v plné síle 
80 let a při této příležitosti s ním besedovala všechna média, zmínil v jed-
nom televizním pořadu, že jeho maminka pocházela z vesničky Černovice 
nedaleko Tábora. Tato poznámka vzbudila ve městě Černovice pozdviže-
ní. Pamětníci se upamatovali, že „nejmladší Potůček ze seriálu Tři chlapi 
v chalupě“ kdysi obec navštívil. I mně poznámka vrtala hlavou a chvíli 
mi trvalo, než jsem se pokusil pana Ladislava písemně oslovit. Odpověděl 
mi jeho starší syn, velmi úspěšný producent, režisér a také herec Ondřej, 
narozený 1959. Do rodiny patří i mladší syn Ivan, narozený 1964, snad 
vůbec nejúspěšnější současný divadelní, filmový a televizní herec. Pan 
Ondřej Trojan se rodem otce zabýval, má zmapovanou větev s příjmením 
Trojan a mně několika rodopisnými daty umožnil pátrání po původu větve 
své babičky, matky otce Ladislava. Jmenovala se Aloisie Kalabisová, 
narodila se 10.11.1911 v Černovicích a odtud se vdala za kladenského čet-
níka Ladislava Josefa Trojana. Svatba nebyla v Černovicích, aspoň ne 
do roku 1933, kdy končí na internetu zveřejněná oddací matrika a kdy byl 
Ladislav Trojan už rok na světě. Jejím otcem byl Alois Kalabis, ženatý 
30.8.1904 v Černovicích s Kateřinou Kebhartovou. Měli 4 děti, Aloisie 
byla nejmladší ze tří sester, starší byl i bratr Ludvík, narozený 1909. Mat-
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ka Kateřina ve věku 36 let zemřela. Aloisii opustila teprve desetiletou. 
Vdovec Alois se znovu oženil a z druhého manželství pocházel pan Ladi-
slav Kalabis, narozený roku 1926. Ve svých 6 letech se tak stal strýčkem 
budoucího herce. 

Popíši tedy stručně historii obou dávných černovických rodů Kalabis 
a Kebhart.

Začneme KEBHARTY: První se zřejmě do Černovic k Veruně No-
vákové přiženil roku 1709 syn Václava Gebharta (1.) z Červené Ře-
čice Václav Gerhard/Kebhart (2.) Narozen asi 1681 (žádné podobné 
jméno není v matrikách narozených v Červené Řečici, asi se tam několik 
Gebhartů přistěhovalo neznámo odkud), zemřel 15.5.1747 v Černovi-
cích ve věku 66 let. Měli nejméně 3 dcery a 4 syny a mezi nimi byl Jan 
Kebhart (3.) řečený Studenský, nar. 25.6.1724 v Černovicích, bednář 
černovický, měšťan, panský košíkář a ještě roku 1794 radní. Byl dvakrát 
ženatý, podruhé s Veronikou z Černovic a poprvé 27.9.1746 v Černovi-
cích s Alžbětou Boukalovou z Lidmaně. S tou měli 6 dětí včetně Matě-
je Kebharta (4.), nar. 2.1.1753 v Černovicích. Kmotry byli mj. sládek 
Pan František Kovařík a mlynář Pavel Dlouhý, všichni z města. Matěj byl 
zdejší panský bednář a zemř. 15.1.1836 v Černovicích ve věku 83 let. 
Také byl dvakrát ženat, druhou ženou byla Veronika Matoušková, dce-
ra sedláka Josefa Matouška z Hojovic 7 a měli jednu dceru. Z prvního 
manželství s Kateřinou Hájkovou z Milčína měl kromě další dcery syna 
Františka Josefa Kebharta (5.), nar. 13.8.1791 v Černovicích 144, také 
panského bednáře v zámku č.1. Ani ten neporušil pravidlo dvou manže-
lek, poprvé byl ženat s Veronikou z Hojovic a měli jednu dceru, podruhé 
se oženil mimo Černovice i Dírnou s Annou Zirglovou z Dírné, dcerou 
tamního učitele Františka Zirgla a Kateřiny Křivanový z Červené Lhoty. 
Měli 5 dětí a z nich se Jan Kebhart (6.) narodil 17.6.1826 v Černovicích 
1 (na zámku) a zemř. 2.1.1894 v Černovicích 179, kde byl bednářem. 
Za mistra přijat roku 1848, kdy se osamostatnil, zjevně po zrušení panství 
a zřízení zámeckého velkostatku. Mezi lety 1858 a 1886 vlastnil také dům 
č.63. Ženat byl 1848 s Marií Průšovou, dcerou souseda z č.198 Františka 
Průši a Kateřiny Máslové. Měli jen dceru a 2 syny, z nichž Václav Keb-
hart (7.), nar. 1852, žil ještě 1921 a byl mistr bednář v Černovicích 197. 
Dům zdědil roku 1882, kdy se oženil s Marií Davidovou z Benešova 11, 
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dcerou rolníka Františka Davida a Marie Poláčková z Těmic 11. Měli 5 
dětí, druhá byla Kateřina (8. generace), nar. 9.2.1885 a zemř. 2.2.1922 
v Černovicích 197, vdaná 30.8.1904 za Aloise Kalabise.

KALABISOVÉ patřili k vůbec prvním zaznamenaným zdejším rodům: 
V gruntovní knize první zapsaný majitel chalupy v Černovicích byl Adam 
Kalabis (1.). Chalupu nynějšího čísla 65 (staré číslo 50), koupil roku 1618 
od Václava Krtka, splatil roku 1641 a zemřel 1642. Při soupisu Berní ruly 
1654 měli jeho synové dvě chalupy, roku 1683 koupil další syn třetí cha-
lupu a otcova čtvrtá chalupa přešla na vnuka. (Všechna zde uváděná čísla 
domů jsou současná, během let se budovy měnily, většinou zůstávalo místo.) 
V témže soupisu byla v Benešově (dnes části města) pustá usedlost Kalabi-
sovská. Jestli přišli odtud, není jasné, protože tam mohli žít před třicetiletou 
válkou jiní členové rodiny. Asi také jiný Jan Kalabis byl 1654 klasifikován 
jako zahradník (to znamená, že neměl skoro žádnou půdu) v obci Žďár 
(nedaleko Kamenic nad Lipou) na Černovickém panství, avšak roku 1677 
byla jeho chalupa pustá. Rudolf Melichar se domníval, že jméno Kalabis 
je moravského původu podle nářečního “kalabisovat” tj. klábosit. Adam 
byl ženat s Juditou, zemřelou 9.11.1665 („pochována jest Judita Kalabis-
ka na kerchově sv. kříže v Černovicích“). Měli 2 dcery a 4 syny, z nichž 
Pavel Kalabis (2.), nar. 1630 a zemř. 1708, byl postupně chalupník, kolář 
a sedlák v č.65. Roku 1651 mu statek předala matka Judita (tehdy vdova), 
roku 1683 koupil jinou chalupu č.167 a statek č.65 předal synovi. Oženil se 
14.1.1653 s Dorotou Křížovou z Černovic, „dcerou Pana Jana Kříže…“ 
(titulován Pan musil mít významné postavení v obci, 1647–1674 byl rolník, 
radní a písař města), zemřelou 24.5.1681 v Černovicích („souseda staro-
žitná“). Měli 3 děti a syn Šimon Kalabis (3.) se nar. 24.9.1655 v Černovi-
cích, zemř. 27.4.1719 (údajně „okolo 70 let“, skutečně 54 let!). Byl hospo-
dář v Černovicích 65 od roku 1684, ženat 10.11.1682 s Alžbětou Podskalní 
z Černovic, nar. asi 1661 a zemř. 1737 v Černovicích. Měli 7 dětí. Z nich 
Josef Kalabis (4.), nar. 19.3.1685 v Černovicích, žil ještě 1753, kdy předal 
grunt synovi Josefovi. Byl uváděn jako rolník a měšťan, ale jeho syn už zase 
kolář. Ženil se v Černovicích 2.11.1717 ze Svatavy s Marií Magdalenou 
Kavkovou/Kafkovou, dcerou panskýho kočího Jana Kavky. (Panství tehdy 
krátce patřilo Kryštofu Norbertu Voračickému z Paběnic a kočího si zřejmě 
přivedl.) Měli 9 dětí. Pátorozený František Kalabis (5.A), nar. 13.3.1728 
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a zemř. 1807 v Černovicích, byl od 1779 zapsán jako měšťan a kolář v č.40, 
kde pokračovala tato větev rodu, z níž pocházel významný český sklada-
tel VIKTOR KALABIS. Prvorozený Josef Kalabis (5.), nar. nejpozději 
1720 asi mimo Černovice, byl měšťan a kolář v Černovicích 65, dům zdě-
dil 1753. Ženat 21.10.1749 v Černovicích s Kateřinou Tichou, patrně třetí 
dcerou „občana a toho času kantora Černovic Jana Tichého a jeho manželky 
Anny“. Také oni měli 9 dětí. Čtvrté dítě a první přeživší syn Josef Ka-
labis (6.), nar. 2.3.1757 v Černovicích a zemř. 1809 v Černovicích 65, 
byl kolář a soused (tj.měšťan). Ženat 6.11.1787 s Kateřinou Brabcovou/
Vrabcovou, dcerou kováře, souseda a měšťana černovického Jana Vrabce. 
Měli 5 dětí a nejmladší Václav Kalabis (7.), nar. 23.9.1794 v Černovicích 
65, zemř. 18.3.1870 v Černovicích 236. Byl kožešník, vysloužilý voják, 
domkář. Oženil se 18.5.1819 v Dírné s Marií Žákovou z Dírné 60, dce-
rou koláře Matěje Žáka z Dírné 60. Zemřela 68letá roku 1866 a měli devět 
dětí. Nejstarší Václav Kalabis (8.) se narodil už 10.1.1819 v Dírné 60, byl 
dodatečně legitimizován a zemř. 11.3.1893. Byl tkadlec a domkář v Čer-
novicích 236, oženil se 11.11.1845 v Černovicích s Antonií Kameníkovou 
ze Svatavy 13, dcerou zemřelého bednáře Matěje Kameníka ze Svatavy 
a Anny Kolářové z Drahoňova. Ze čtyřech dětí přežil jen Josef Kalabis (9.), 
nar. 17.3.1847 v Černovicích 236 a zemř. 6.11.1898 v Černovicích. Byl 
postupně tkadlec v Černovicích 74, mistr tesař v Černovicích 191 a dělník 
ve Lhotce 1. Ženil se 14.11.1871 v Černovicích 236 s Marií Draxlovou 
z Černovic 74, dcerou zemřelého zedníka Jana Draxla. Měli sedm dětí, 
z nichž se jedině Alois Kalabis (10.) narodil 1881 ve Lhotce 1 a zemř. 
22.8.1944 v Černovicích 197. Byl obuvník v č.63 a od roku 1912 rolník 
a povozník v Černovicích 197, kdy dům převzal po manželčiných rodičích 
Kebhartových. Dcera Antonie Kalabisová (11. generace) se vdala za Tro-
jana a narodil se jim 1.8.1932 v Praze syn LADISLAV TROJAN.

Vraťme se ještě k větvi hudebního skladatele. František Kalabis (5.A) 
se narodil 13.3.1728 v Černovicích a zemř. 1807 v Černovicích 40, 
od 1779 zapsáno měšťan a kolář v č. 40, ženat před 1756 asi mimo Černo-
vice (v matrikách není svatba ani rodné jméno) s Marií (Máňou, Magda-
lenou), měli 8 manželských dětí. Z nich šestý byl Matěj Kalabis (6.A), 
nar. 22.2.1770 v Černovicích, soused kolář v č. 40. Oženil se 8.11.1791 
v Černovicích s Annou Matoušů, dcerou souseda Pavla Matoušů, měli 



22

8 dětí. Šestý byl Martin Kalabis (7.A), nar. 10.11.1801 v č.40 a zemř. 
14.11.1871 v č.39, obuvník a hrnčíř v Černovicích 39. Z prvního man-
želství (oženil se v 25 letech 25.2.1827 se 44letou Kateřinou Annou 
Bicanovou, dcerou již zemřelého mlynáře z Eše Matěje Bicana, vdovou 
po Tomáši Lázenském “mistru hrncovském a reprezentantu (to byla funk-
ce v radě města!) z Černovic 35”) měl syna Josefa Kalabise (8.A), nar. 
12.1.1828 v Černovicích 35 a zemř. 22.7.1877 v Černovicích 8 “vysí-
lením” ve věku 49 let. Ten byl hrnčířem v Pacově 252, v Černovicích 19 
a 170 a 8. Zdá se, že nejpravděpodobněji on je autorem známé keramické 
sochy lva na Pršíně, kam „byla přenesena z Dobešovské ulice“, jak uvedl 
pan Melichar. Oženil se 17.6.1856 v Pacově 252 s Alžbětou Mašátovou, 
dcerou zemřelého mistra soukeníka Josefa Mašáta z Pacova 103 a Anny 
Vackové z Kamenice nad Lipou. Měli 2 syny a z nich František Kalabis 
(9.A), nar. 15.2.1858 v Černovicích 19 a zemř. 26.3.1940 v Mnichu, byl 
obchodníkem a poštmistrem v Mnichu 49 a 56. Tam se oženil 1.3.1886 
s Marií Hruškovou, vdovou po kupci Františku Krátkým z Mnichu 56, 
jenž zemřel na delirium tremens, dcerou řídícího učitele ve výslužbě To-
máše Hrušky z Mnichu 49 a Rozálie Wainzettlovy z Kunžaku. Svědkem 
byl tchánův kolega, řídící ve výslužbě Jan Krátký z Mnichu, otec před-
chozího manžela nevěsty. Měli syna z prvního manželství ženy a 3 vlastní 
děti. Z dvojčat se narodil 6.11.1886 v Mnichu Karel Kalabis (10.A). Byl 
poštovním úředníkem v Červeném Kostelci a tamní blízké Solnici a poz-
ději v Jindřichově Hradci, zemř. 14.11.1963 v Žirovnici. V Kostelci se 
oženil 4.6.1920 s Viktorií Annou Šulcovou, dcerou kamnáře Františka 
Šulce v Rychnově nad Kněžnou 108 a Otilie Herrmannové z kovářského 
rodu. Manželka byla též poštovní úřednicí a měli jediného syna Viktora 
Kalabise (11.A generace), nar. 27.2.1923 v Červeném Kostelci a zemř. 
28.9.2006 v Praze. V roce 1952 se oženil se Zuzanou Růžičkovou, nar. 
14.1.1927 v Plzni, profesorkou Akademie muzických umění v Praze 
a světoznámou cembalistkou. Neměli děti a paní Zuzana nedávno zemřela 
devadesátiletá, 27.9.2017 v Praze. Do Jindřichova Hradce se s manželkou 
vraceli každoročně na letní byt, přivedli tam hudební festival Concertino 
Praga a město na bývalém gymnáziu jednomu z nejvýznamějších českých 
hudebních skladatelů umístilo pamětní desku.

Jiří Turek 
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Už je to tady!
Ptáte se co? No přece Černovické senilní divadlo! Stejně jako v minu-

lých dvou letech sáhli do ošatky her osvědčené autorské trojice Svěrák 
– Cimrman – Smoljak. Tentokrát si vybrali hru Járy Cimrmana – Afrika, 
pojednávající o české výpravě do nitra Afriky za lidožravci. V této hře 
Jára Cimrman mj. složil hold Josefu Václavu Sládkovi, kterého považoval 
za největšího českého básníka. Nepřekvapí proto, když se z úst domo-
rodců-lidožravců linou verše jeho nejznámějších básní Domove, domove 
a Křišťálová studánka.

Divadelní soubor stejného složení, pod vedením stejného režiséra, vě-
noval nastudování hry velkou část svého času, aby koncem roku mohl 
potěšit své okolí pove-
denou taškařicí. Pocho-
pitelně zpočátku, jako 
i v letech předchozích, 
vypadala situace téměř 
katastroficky. Ale jak 
čas ubíhal, zadíral se 
text pod kůži a předpre-
miéra, která proběhla 
29. září t.r., byla skvě-
lá. Byly sice drobné 
výpadky, ale to nahra-
zovalo „jmelí“, které-
ho se nakonec urodilo 
málo. (Co je tím myš-
leno, pochopí čtenář až 
po zhlédnutí představe-
ní.)

Další představení 
proběhlo 28. října tra-
dičně v Moravči a na-
konec jako vždy to nej-
lepší – Černovice – 17. 
listopadu t.r. Proto by si 
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obyvatelé Černovic a blízkého i vzdáleného okolí neměli nechat ujít pří-
ležitost polechtat bránici.

Závěrem si dovolím rovněž malou vzpomínku na básníka Josefa V. 
Sládka básní, která se do školních čítanek nedostala.

Dvanáctá už udeřila,
zle je, páni braši!
A my domů nepůjdeme,
ono venku straší.

Hvězdičky jsou uplakané,
měsíček má rohy, 
o půlnoci do rybníka
zabloudil už mnohý.

Dokud jsme tu pohromadě,
nebereme škody,
šenkýře se nebojíme,
bojíme se vody.

A my jsme tu pohromadě
samí dobří lidé,
kdo má doma hodnou ženu,
ona si proň přijde!

               Jan Podhola

Podíl Černovických na světovém pokroku!
Referát o divadelním kuse AFRIKA. Dr. Augustin Křovák jej propůjčil 
k uveřejnění v našem městě (dovolil i plakátování!) prve, než jej otiskne 
(na 13. straně vlevo nahoře) celonárodní „Český Světozor“. 

Doslechši se o ohlasu svého chvalného článku k loňskému oučinkování 
černováckých dramatických ochotníků, pozoroval jsem zdáli jich vlaste-
necké snahy. Dělajíť oni pohříchu záslužné činy! Nebylo lze nevyhovět 
úpěnlivému volání zasloužilého režiséra spolku. Přes strastiplné putování 
- kodrcající bryčka jest v době moderní zaměněna jakousi podmořskou 
potvorou, jež sebou po koleji železné zmítá – spěl jsem radostně opět 
do tamního požehnaného kraje. Žádalo se ode mne stanovisko odborné, 
kritiky nevyjímaje.

Nuž nadešel den generální zkoušky! Vybraní městští hodnostáři sezváni 
cedulemi hereckými do sálu obecního velkopekaře. V peci příjemně zato-
peno, sklenky milodárců naplněny k přípitku na všeobecný úspěch. Tra-
dice sbírek na „Naše Divadlo Národní“ (zdejší se pojmenovalo NNNN) 
došla naplnění ve společném zvolání napjatého obecenstva: Na zdar! Hes-

Lesní studánka
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lo to skandováno. Mohu s jistotou dopředu předpojati, že nejinak tomu 
bude na nadcházející premiéře v sále mohutnějším. V reálné vizi si libuji, 
kterak mnohohlasý sbor místních měšťanů, řemeslníků, kupců, Sokolů, 
hasičů, kněžstva a učitelstva všeho druhu i sousedstva sprostého bez kon-
ce aplauduje a nazdaruje. Zasloužíť si toho vskutku bezchybně dekoračně 
vypravený kus i všechno herectvo. K obsahu a provedení netřeba ničeho 
dodávat, stačí jediné slovo. SKVĚLÉ. A to včetně napovědy, osvětlovačů, 
točitele klikou gramofonu, kapelníka, topiče v krbu. 

Sdílel jsem bez výjimky totožný požitek ze hry se svým důvěrným příte-
lem básníkem J.V.S., mimořádným znalcem amerických rudých Indiánů, 
který též neváhal se mnou cestu podniknout. Byl hluboce esteticky zasa-
žen a hodlá navštívit spektákl ve všech jeho dalších provedeních a již si 
štědře předplatil pokaždé místo v první řadě. 

Já zde P.T. ctěnému publiku sděluji pouze privátní překvapení. V kuse 
se pojednává o zámořských územích. A zde, v městečku jihočeskovyso-
činských patriotů, dokázali pod kulisu sladkých Hradčan dovést, pravdaže 
za nemalý obolos dovezené, nefalšované africké domorodce. Hned TŘI! 
Přiměli je celoročním výcvikem k dokonalému vystoupení na prknech, jež 
znamenají svět. Jejich čeština se jevila v oslňujících výkonech bezchybná. 
Nadto slíbili, že po návratu vyučí všechny své soukmenovce a náš líbezný 
jazyk český se tak rozšíří po celém černém kontinentu. Toť podíl Černo-
vických na světovém pokroku!!! 

Funerální památky v Černovicích a okolí 13.
Hroby
Počtvrté a naposled se věnujeme funerálním památkám v Hrobech. Jak 
bylo v minulých částech uvedeno, nachází se zde kostel Nanebevzetí Pan-
ny Marie, připomínaný jíž r. 1384 jako farní. Kromě hrobky rytířů Kochů 
a hrabat Krakovských z Kolovrat (viz Funerální památky 11.) a náhrobků 
v kostelní lodi (viz Funerální památky 12.) je v předsíni kostela umístěno 
9 náhrobků (5 vlevo a 4 vpravo). Náhrobky byly původně umístěny ve zdi 
zvenčí kostela; při jeho opravě byly odstraněny a dlouhá léta ležely kolem 
kostela. Až při poslední opravě byly umístěny do předsíně.

Řada vlevo od vchodu:

Náhr. 1. Žulový náhrobek s rytířem v brnění; značně sešlapaný a nečitel-
ný. Jedná se o náhrobek Jana z Cimburka (†1593). 
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Náhr. 2. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle neznatelného erbu ryby 
(okouna) by se mohlo jednat o některého příslušníka rodu Smrčků z Mni-
chu. (§)

                           

  
 

Náhr. 3. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle neznatelného erbu – čtvrce-
ný štít se lvi v 1. a 4. poli, krokvemi ve 2. a 3. poli a dvěma helmami (Obr. 
2) by se mohlo jednat o příslušníka rodu Fellnerů z Feldeggu (Oldřicha 
Václava †1650 nebo Volfa Václava †1656).

Náhr. 4. Pavel Koch (viz Rodina Kochů – Černovicko květen-červen).

Náhr. 5. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle erbu (svislý pruh tzv. 
kůl) by se mohlo jednat o některého příslušníka rodů Španovských 
z Lisova (ve stříbrném štítě černý pruh). Stejný erb měli ještě Ka-
ničtí z Čachrova a Lukavečtí z Řenče. Erb: ve stříbrném štítě červe-
ný kůl měli Střelové z Rokyc a v červeném štítě zlatý kůl Netvorští 
z Březí. Pro Španovské z Lisova hovoří skutečnost, že vlastnili statky 
v nedalekém okolí oproti zbývajícím rodům.

Náhr. 1 Náhr. 2
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Řada vpravo od vchodu:
Náhr. 6 a 7. Značně sešlapané a nečitelné. Podle neznatelného erbu ryby (okou-
na) by se mohlo jednat o některého příslušníka rodu Smrčků z Mnichu. (§)

                                

                                    

Náhr. 3 Náhr. 5

Náhr. 6 Náhr. 7
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Náhr. 8. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle erbu neidentifikovatelný.

Náhr. 9. Značně sešlapaný a nečitelný. Podle erbu neidentifikovatelný.

                         

(§) Podle dobových záznamů byli v kostele pohřbeni čtyři členové rodu 
Smrčků z Mnichu: Jan (†1558), Bohuslav nejst.(†1571), Oldřich (†1578) 
a Petr (†1580). Jeden z jejich náhrobků je uvnitř kostela (viz Funerální 
památky 12).

Pozn: Foto náhrobků pochází z roku 1983, kdy byly náhrobky ještě umís-
těny kolem kostela v trávě.

Jan Podhola

Náhr. 8 Náhr. 9

Citát
Je to srdce, které rozdává. Ruce už jenom dávají.

africké přísloví
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Městská knihovna Černovice

Pro dospělé
Davouze M. – Celej Franz!
Kotleta F. – Vlci
Kotleta F. – Hustej nářez
Vávrová Š. – Deník koučky
Motýl P. – Doktor Pilka si kope hrob
Katalpa J. – Doupě
May P. – Hadohlavec
Shakespeare W. – Hamlet
James H. – Italské hodiny
Jefferies D. – Krámek s hedvábím
Lindley P. – Malá vítězství
Táborská D. – Malinka
Flint S. – Maminčin mazánek
Hejkalová M. – Měj mě rád /a
Greiner K. – Moje domácí lékárna z lé-

čivých bylin
Motl S. – Mraky nad Barrandovem
Ziegler P. – Mysterium zrození
Rohr R. – Na prahu proměny
Mackintosh C. – Někdo tě vidí
Kotleta F. – Poločas rozpadu
Rentzenbrink C. – Poslední akt lásky
Twain M. – Povídky 
Fořt K. – Příběhy z poválečné Šumavy 2
Šulcová V. – Santéria
Mageeová A. – Slib
Steun E. – Šumavští rodáci vzpomínají
Wyss J. D. – Švýcarský Robinson
Cílek V. a kol. – Tetín sv. Ludmily
Mc Bain E. – Uloupená hvězda

Kubátová T. – Valdemar
Šindelář V. – Vraždy něžnou rukou
Grmolec Z. – Pod křídlem anděla
Pánek J. – Exekutor
Horská M. – Brouk
Braunová P. – Klub radostí dnešního 

dne
Slavíková V. – Královna na útěku
Černá J. – Perlová koruna
Jakoubková A. – Chceš-li s mužem 

býti…musíš s ním i výti…?
Jones S. – Královská krev
Walden L. – Uprostřed ráje

Pro děti
Seifertová L. – O lovcích mamutů
Březinová I. – Začarovaná třída
Gringelová D. – Náš nejmladší má 4 

tlapky
Březina T. C. – Tajemství hradu
Lhotová D. – Kouzelné léto
Mańeru M. – Výprava do bájné země 

Punt
Mańeru M. – Tajemství záhadné sošky
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Tip na knihu
Stehlík

Prý je nebezpečné v určitém věku rozečíst objem-
nou knihu. Je riziko, že ji nestihneme dočíst. Ale 
spletitý životní příběh Theodora Deckera přečtete 
cobydup, přestože autorka Donna Tarttová spotře-
bovala na jeho vyprávění opravdu spoustu papíru. 
Osud obrazu malého ptáčka od holandského mistra 
Carela Fabritia vás donutí dočíst román až do kon-
ce, i když občas budete mít chuť poposkočit o pár 
stránek dopředu. Vymyslet originální souvislosti 
mezi světem zločinu a světem umění na 730 stran 
je mimořádný výkon. Proto obdržela americká spisovatelka v roce 2014 
za svoje beletristické dílo The Goldfinch, Pulitzerovu cenu. 

D. Strnadová

Zahájen prodej dalších pozemků na Lokálce
Od 1. listopadu 2017 mohou zájemci podávat žádosti o prodej po-

zemků ve druhé etapě Lokálky. Stavět mohou zájemci sice až po ko-
laudaci této části projektu, ale už máme listopad a do jara kolaudace 
bude za námi, takže noví majitelé parcel mohou na jaře klidně začít. 

Shodou okolností zahajujeme prodej pozemků přesně pět let poté, 
co jsme zahájili prodej první etapy. Od 1. listopadu 2012 jsme do-
kázali prodat 11 pozemků, na většině z nich se už staví, někde se 
i bydlí. 

K dispozici je nyní šest pozemků nově připravených a jeden ještě 
z první etapy. Míst na rodinné domy tak máme zase na několik let 
dost, další na řadě bude etapa číslo 3. 

Pak už se budou připravovat pozemky pro rodinné domy jinde. 
Město musí mít vždy podobné plochy k dispozici, v minulosti to 
způsobilo velké komplikace, ovšem ty nám teď zase na nějakou 
dobu nehrozí.
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Medailové loučení
Říká se, že všechno musí jednou skončit, a to proto, aby něco nového 

mohlo začít. U nás to loučení ale vůbec není smutné, ba naopak. Takže 
kdo končí nebo kdo odchází a co se u nás děje? 

Kdo sledujete dění v našem klubu, tak asi víte, že máme, kromě jiného, 
skvělý tým juniorek – Šárku Jandovou, Vlaďku Jirákovou a Katku Mi-
chálkovou. Jména píšu podle abecedy, protože každá z nich je v něčem 
ze střeleckých disciplín výjimečná. Když se jim to na závodech sejde, 
většinou společně vezou domů placku. Už mají celou sadu – zlato, stříbro 
i bronz. Tento tým nám ale od další sezóny končí. Šárka s Vlaďkou se 
v dalším roce budou muset více věnovat studiu a Katka pro změnu z na-
šeho klubu odchází. Ne, žádný problém není, naopak! Dostala nabídku 
přestoupit do Dukly Plzeň, stejně jako před pěti lety Petr Nymburský. Pro 
její výkonnostní růst by to mělo být lepší a může jít v Petrových stopách. 
Ve své podstatě se toho moc nezmění, protože se rozhodla trénovat s námi 
– neměnit ani prostory ani trenéra. Samozřejmě jisté výhody z Dukly mít 
bude – výbavu, střelivo i víc soustředění s reprezentací. A tím zase vytvoří 
lepší podmínky pro celý náš klub. 

A jaké bylo loučení na střelnici? Přestup byl ujednán před posledním zá-
vodem – Mistrovstvím ČR v září (možná trošku netakticky). Samozřejmě 
jsem holkám přál medailový závěr. V sobotu střílely polohový závod 20 
ran vkleče, 20 vleže a 20 vstoje. Katka byla po dvou disciplínách druhá, 
ale na začátku stojáku udělala pár chybiček a tím si zavřela dveře do boje 
o medaili. Vlaďka, ta se protrápila celým závodem. Ať dělala, co mohla, 
nemohla se trefit! Asi si ho bude pamatovat dlouho. Šárka zase střílela 
lehce nad průměrem, ale měla štěstí, vyšly jí všechny disciplíny, takže 
nakonec zůstala pouhý bod za hranicí finálové osmičky. No a tým celkem 
– brambora o pár bodů. A to bylo velké zklamání. Tentokrát jsem věřil, že 
to holky trefí, protože fakt byly ve formě všechny. 
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V neděli se pak střílel závod 60 ran vleže. Říkal jsem, že jsou „v laufu“, 
ale byl to jejich poslední společný závod na mistrovství republiky a ten 
nepovedený včerejšek ještě bolel. Vlaďka po prvních deseti ranách byla 
druhá, Katka byla taky vysoko, ale pro změnu Šárce se nedařilo. Nakonec 
se to zlomilo a dotáhla se k holkám. Celkové výsledky ode všech nebyly 
špatné, ale asi to bude málo. Čekal jsem, až rozhodčí dopočítají výsledky 
družstev. A ono to klaplo!!! Máme bronzovou!!! Tak to bylo fakt o fous. 
Někdo to tak prostě chtěl, aby to dopadlo až v tomhle posledním závodě.

Samozřejmě nesmím zapomenout ani na ostatní. Petr Zíka ve svém prv-
ním polohovém závodě obsadil úžasné 9. místo. Dominika Jandová měla 
trošku starosti uprostřed závodu, ale nakonec z toho vybruslila rozumným 
závěrem. A naši nováčci se nenechali vůbec zahanbit. Katka Hodinová 
začala závod tak skvěle, že jsem se až lekl, že chce snad vyhrát!!! Střelila 
si osobní rekord a mezi 80 soupeřkami brala 24. místo. Kája Janů to zase 
měla jako na houpačce. Chvilku líp, chvilku hůř. A Pája Nymburská? Prv-
ních třicet ran byla jako na jehlách. A v hlavě tma! Pro mě na ručník. Pak 
se uklidnila a závěr byl ohromující. Z posledních patnácti ran jen jediná 
devítka!!! Podobně na tom byl i Matěj Lemberk. A tým našich „prcků“ 
(Kája, Pája a Kačka) celkem pěkně vyprášil Pražáky, Ostraváky i Kolíňá-
ky. Desáté místo ze šestnácti družstev si zaslouží pochvalu. Hlavně když si 
uvědomíme, že je jim – dámy prominou –  teprve 12 a závodily v kategorii 
dorostu do 18 let!!! 

Bilancování
Na závěr sezóny bych se rád pozastavil u toho, co jsme všechno v le-

tošním roce dokázali. Vždycky píšu, jak se dařilo, nebo nedařilo na jed-
notlivých závodech. Nyní pro představu udělám součet za celou sezónu 
a tentokrát do výpočtu zařadím i výsledky Petra, který sice střílí za Duklu 
Plzeň, ale stejně je stále doma tady s námi a prostě sem patří.

Každý ze střelců projel přibližně 30 závodů – některé jsou i třídenní.
Každý ze střelců má za sebou minimálně 3 týdenní soustředění a více 

než 170 hodin tréninkové střelby. K tomu další hodiny rehabilitace a do-
mácího tréninku.
A výsledek:
10. místo na ME v Baku malorážka Petr Nymburský
4. místo na Světovém poháru v Mnichově malorážka Petr Nymburský
Dva tituly Mistr ČR a tři medaile z Mistrovství ČR Petr Nymburský
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Titul Mistr ČR vzduchovka Pavlína Nymburská
Druhé místo Mistrovství ČR VzPu družstva – Hodinová, Janů, Nym-

burská
Třetí místo Mistrovství ČR VzPu juniorky – Jandová, Jiráková, Mi-

chálková 
Třetí místo Mistrovství ČR malorážka juniorky – Jandová, Jiráková, 

Michálková. 
A ještě jeden úspěch! Všechny tři naše holky jsou v konečném žebříč-

ku juniorské reprezentace do 15. místa z celkového počtu 72 juni-
orek celé ČR. Katka Michálková je dokonce na 6. místě, tedy těsně 
pod reprezentací „A“.

Medailové trio – zleva Katka Michálková, Šárka Jandová a Vlaďka Jiráková
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Kateřina Michálková

Přání k narozeninám
Dne 21. listopadu 2017 oslaví padesáté narozeniny trenér a zakladatel 
našeho střeleckého klubu, pan Per Nymburský. Do dalších let přejeme 
pevné zdraví a hodně trpělivosti s mladými střelci. 

členové SSK Černovice

Jak je vidět, letošní sezóna byla pro nás abnormálně bohatá. A právě pro-
to jsem se rozhodl, že by bylo vhodné za všechny úspěchy a práci požádat 
o mimořádnou odměnu pro náš klub. Na jednání zastupitelstva naši žádost 
projednali a schválili ve výši 50 tisíc Kč. Chtěl bych tedy touto cestou ješ-
tě jednou poděkovat, že nás zastupitelé podpořili. Samozřejmě, že to není 
jediný příspěvek, který dostáváme. Poděkování za několikaletou finanční 
podporu patří i Lesům ČR, s.p. a všem těm, kteří nám jakkoliv pomáhají. 
Myslím, že i v další sezóně budeme konkurovat velkým klubům, jako jsou 
Plzeň, Ostrava, Praha a další. Mimo to již teď má Katka Michálková při-
pravený výjezd do Chorvatska na týdenní mezinárodní závody. Zároveň 
se připravují Petr Zíka, Šárka, Vlaďka a samozřejmě i Katka, na Závody 
olympijských nadějí do Nitry, kde střílí nejlepší mladí střelci ze střední 
a východní Evropy. Takže nám i nadále fanděte a my se pokusíme zase 
odněkud ze světa přivézt nějakou tu placku. 

Přeji opět všem pevnou ruku a jasné oko.  
Nymburský
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Ing. Miroslav Šimon – 70 let
Pan Ing. Miroslav Šimon je zářným příkladem člověka, který celý svůj 

život zasvětil ušlechtilé hasičské myšlence a pomoci ostatním lidem. Na-
rodil se 11. prosince 1947 ve Stříteži u Černovic. Po základní škole vy-
studoval SZTŠ mechanizační v Českých Budějovicích. Základní vojen-
skou službu absolvoval v letech 1968–1970. K profesionálním hasičům 
v Pelhřimově nastoupil již v roce 1970, v roce 1971 se stal samostatným 
inspektorem PO a v roce 1974 byl přeřazen k OVPÚ jako technik. Roku 
1975 vstoupil do řad dobrovolných hasičů v Černovicích, kde působí do-
dnes. Za 42 let služby u profesionálních hasičů si prošel opravdu všemi 
funkcemi. V roce 1978 se stal velitelem útvaru Sboru požární ochrany 
v Pelhřimově a v roce 1995 pak ředitelem Hasičského záchranného sboru 
v Pelhřimově. Při zaměstnání dálkově vystudoval Vysokou školu báňskou 
v Ostravě. 1. ledna 2001 byl jmenován do funkce ředitele územního odbo-
ru Pelhřimov Hasičského záchranného sboru Kraje Vysočina a od 1. září 
2002 působil ve funkci náměstka krajského ředitele pro úsek prevence 
a civilní nouzové připravenosti. V letech 1991–2005 zastával jako profe-
sionální hasič také dobrovolnou funkci starosty okresního sdružení dobro-
volných hasičů (SHČMS). Dne 1. prosince 2011 byl jmenován krajským 
ředitelem HZS Kraje Vysočina. V této funkci působil jeden rok a ke kon-
ci roku 2012 odešel do zasloužilého starobního důchodu. Během svého 
působení u profesionálních i dobrovolných hasičů nikdy neodmítl žádost 
o pomoc a vysloužil si tak neutuchající obdiv, úctu a respekt u všech ha-
sičů. U svého domovského dobrovolného sboru v Černovicích je od roku 
1983 členem výboru a i nadále se zúčastňuje jeho schůzí, kde předává 
své zkušenosti mladší generaci. Stále se aktivně účastní i kulturních akcí, 
pořádaných sborem.

Již mnoho let je hlavním organizátorem Celostátního hasičského festi-
valu dechových hudeb a Dnů záchranářů v Pelhřimově (letos 17. ročník) 
a zároveň je starostou Spolku přátel hasičských hudeb ČR, z.s. Mimo to 
je i členem zastupitelstva v Pelhřimově. Jeho nestarší vnuk Lukáš, který 
začínal v roce 2001 jako mladý hasič v černovickém sboru, se 1. září 2012 
také stal profesionálním hasičem a nastoupil k Hasičskému záchrannému 
sboru Kraje Vysočina, kde slouží na požární stanici v Kamenici nad Li-
pou. Pokračuje tak v odkazu svého dědečka a to i v práci pro dobrovolné 
hasiče v Černovicích.
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Pan Miroslav Šimon žije 
v Pelhřimově, je ženatý, má 
dvě dcery a čtyři vnoučata, kte-
rá nade vše miluje. Velice rád 
se vrací do Černovic, kde má 
chatu a také část své rodiny. 

Jsem velice hrdý, že právě 
náš sbor má ve svých řadách 
hasiče takových kvalit, jaký-
mi disponuje pan Šimon, a náš 
sbor mu mohl v roce 2017 udě-
lit nejvyšší vyznamenání dob-
rovolných hasičů, titul Zaslou-
žilý hasič.

K jeho 70. narozeninám, kte-
ré oslaví v prosinci, mu členové Sboru dobrovolných hasičů v Černovi-
cích přejí pevné zdraví, hodně štěstí, lásky, rodinné pohody a mnoho spo-
kojených návštěvníků festivalu v Pelhřimově.

David Štěpán, starosta SDH Černovice

MĚSTO ČERNOVICE PŘIJME  
DO PRACOVNÍHO POMĚRU:

• elektrikáře (správa veřejného osvětlení, montáže, opra-
vy, kontroly, revizní činnost, další práce v komunálních 
službách)

• technicko-organizačního pracovníka (provoz a správa so-
kolovny vč. programu a propagace, podpora kultury a za-
jišťování akcí ve městě, další práce v komunálních služ-
bách, časová flexibilita, dobrá znalost práce s počítačem) 

Podrobnosti na www.mestocernovice.cz,  
na úřední desce MěÚ Černovice, nebo na tel. 565 492 317.
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Hasičské plesy černovického okrsku
Stejně jako každý rok, i letos pořádají sbory dobrovolných hasičů našeho 
okrsku tradiční hasičské plesy. Na všech plesech je pro návštěvníky při-
pravena skvělá zábava, hudba a také bohatá tombola nejen černovických 
sponzorů. Zároveň na některých plesech je připraveno i předtančení, půl-
noční překvapení nebo jiné zpestření večera. Podrobnosti o jednotlivých 
plesech naleznete na plakátech, internetových stránkách města a na face-
booku.

přehled hasičských plesů:
datum pořadatel hraje
25. 12. 2017 SDH Lidmaň Tři veteráni
13. 1. 2018 SDH Křeč Přespolanka
20. 1. 2018 SDH Černovice Kamenická čtyřka
27. 1. 2018 SDH Dobešov Přespolanka
3. 2. 2018 SDH Hojovice Kamenická čtyřka
upřesní SDH Benešov upřesní

V příštím roce si dva sbory našeho okrsku připomenou kulaté výročí 
od svého vzniku. SDH Hojovice oslaví 90 let od založení (oslavy 23. červ-
na 2018) a SDH Lidmaň 120 let od založení (oslavy 30. června 2018). 
O těchto výročích budeme ještě informovat.

Krátká fotbalová glosa

Potkávají mě známí, kamarádi i klienti domova Kopretina, stálí 
účastníci fotbalových utkání v domácím prostředí s otázkou, co se 
mnou je, proč nechodím na fotbal. K tomu mohu pouze konstato-
vat: Ano, dne 20. září po prohraném pouťovém utkání s Rozsochat-
cem z Havlíčkobrodska 0 : 5 jsem vedení fotbalového klubu odeslal 
email s tím, že vážně zvažuji odchod z černovického fotbalu. Již 
dříve jsem byl rozhodnutý skončit, ale až po odehrání soutěžního 
ročníku 2017/2018, důvody nechci rozebírat. Osud to však zařídil 
jinak. 

Aktivní sportovní a funkcionářkou činnost v kopané jsem v Čer-
novicích zastával plných 
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47 let, i když posledních 17 let ne již jako člen místního Sokola, 
ale pouze jako občan se zaplaceným každoročním příspěvkem Fot-
balové asociaci ČR ve výši 200 Kč/rok. Nevzpomínám si na žádné-
ho současného dobrovolného fotbalového funkcionáře pelhřimov-
ského okresu, který by si v mém věku dělal starosti s fotbalovým 
děním v mateřském klubu. Poslední mohykán Josef Kulvejt v Ob-
ratani skončil před několika roky, Jiří Topka v H. Cerekvi se s fot-
balem rozloučil předloni. Na úspěšné vlně stále pokračuje pouze 
pelhřimovský trenér Jiří Cerhán, v současné době úspěšný trenér 
kamenických fotbalistů v I.A třídě, který ale svoji činnost nevyko-
nává zcela zdarma. Jen tak na okraj. Vím, že nelze srovnávat finanč-
ní odměnu trenéra reprezentace ČR s ostatními. V tomto týdnu byl 
zveřejněn plat trenéra národního fotbalového mužstva ČR Karla Ja-
rolíma, který představuje 641.300 Kč měsíčně, v porovnání s platem 
prezidenta 219.000 Kč, nebo premiéra 190.000 Kč/měsíčně a jinými 
profesemi u nás. Je to částka na naše poměry zcela nevídaná. A na-
víc smlouvu s trenérem dle místopředsedy FAČR Romana Berbra 
nelze vypovědět. Připomínám nepovedenou kvalifikaci národního 
mužstva bez nároku hrát na fotbalovém mistrovství světa v Rusku. 
Nikdo nehledá, kde se stala chyba, takže s trénováním nároďáku 
bude zřejmě pokračovat až do roku 2020. Nepochopitelné, podivné, 
že?? 

Závěrem chci popřát černovickému fotbalu brzký návrat z „prales-
ní ligy“ zpět do krajské fotbalové soutěže I.B třídy, která se v Čer-
novicích bez jakéhokoliv přerušení hraje v poslední době plných 
17 let. Nedojde-li ale k hráčskému posílení mužstva, zkvalitnění 
tréninkového procesu za účasti většiny hráčů, nebude návrat do kra-
je vůbec jednoduchý. Potom bude zřejmě lepší hrát okresní přebor 
„snad“ v popředí tabulky než vyšší krajskou soutěž na samém je-
jím chvostě. Takže kluci, hodně hráčského i funkcionářského štěstí, 
nechť se vám a černovickému fotbalu daří více než nyní…

Petr Podskalník
odstupující sekretář kopané
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Podzimní přírodou 2017

Druhou říjnovou sobotu vyrazilo celkem 33 účastníků na již tradiční pro-
cházku Podzimní přírodou pořádanou PS Svidník. Cestu provázelo několik 
otázek a úkolů, na kterých si pochodníci mohli ověřit své znalosti o přírodě 
a ekologii. Mezi plněním úkolů ještě stihli posbírat vše, co do lesa nepatří, 
a pomohli tak přírodě trochu uklidit, než zavládne zima. Ta se jim odvděčila 
slunečným, podzimem provoněným dnem. Cílem procházky byla Modří-
nová alej, kde si všichni účastníci za odměnu opekli buřtík a užili si zbytek 
hezkého odpoledne obklopeni všemi barvami podzimu! 

Děkujeme všem za přízeň a budeme se těšit zase za rok na viděnou! 
Za PS Sylvie Horáková

Ohlas na článek Podzimní přírodou
V sobotu 14. 10. jsme díky PS Svidník prožili úžasné odpoledne. Připra-

vili totiž pro nás pochod podzimní přírodou.
Šli jsme dobře zvolenou trasou, vhodnou pro všechny věkové kategorie. 

Po cestě umístěné hádanky nám často zamotaly hlavy. Na konci procház-
ky nás čekal ohníček a buřtíky na opečení. Všechno se moc vydařilo i po-
časí, prostě krása! … Jen lidí bylo nějak málo. Škoda, přišli o hodně. My 
půjdeme příště určitě znovu! Ještě jednou dík!

O. Šebestová
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Setkání důchodců Domova Kopretina

Tak jako každoročně v tuto dobu zorganizovalo vedení dříve Krajského 
ústavu sociální péče, poté Diagnostického ústavu, nyní stávajícího Do-
mova Kopretina Černovice tradiční setkání nepracujících důchodců z řad 
bývalých zaměstnanců. Letos připadla volba na podzimní prosluněné 
úterní odpoledne 17. října. Již před 15. hodinou se začali trousit první 
z pozvaných účastníků, jejichž počet se ustálil na 50 osobách, navíc bylo 
11 bývalých zaměstnanců z jakýchkoliv důvodů omluveno, dalších sedm 
se vůbec neozvalo.

Po oficiálním zahájení ředitelem Domova Ing. Františkem Vránkem do-
šlo na společné foto před zámeckou budovou. V jídelně zaměstnanců ná-
sledovala volná zábava a hlavně pak vzpomínání na chvíle, kdy nám všem 
bylo o hodně let méně. K nahlédnutí byly i dochované písemné materiály 
a fotografie. 

Družná zábava pokračovala i po podaném občerstvení, o které se po-
starali zaměstnanci kuchyně. Večer jsme měli možnost v pelhřimovském 
divadle navštívit koncert folkové skupiny Nezmaři.

Závěrem chci vyjádřit velké díky vám všem, kteří jste se podíleli na pří-
pravě a realizaci našeho setkání, konkrétně pak Ing. František Vránek, Jana 
Kamenská, Miroslava Žemličková, Alena Kodešová, Věra Lhotáková, Mar-
cela Vaníčková, Jiří Míka, Jiří Pravda, Richard Vaníček a Jiří Pospíchal ml.

Děkujeme za váš drahocenný čas a starostlivost o nás důchodce, účast-
níky této výjimečné akce. Setkání nemělo chybu, všechny nás velice po-
těšilo. 

Petr Podskalník, účastník setkání 
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Zahradní slavnosti – 10. výročí
1. září 2007 zapo-

čala v Černovicích 
tradice – Zahradní 
slavnosti. Výchovný 
ústav otevřel na jed-
no sobotní odpoledne 
bránu své školní za-
hrady, aby umožnil 
návštěvníkům shléd-
nout ukázky své práce.

Hlavní program má už 
deset let své stabilní po-
ložky: prodej zeleniny, 
módní přehlídky, pro-
dejní i výstavní stánky, 
výtvarné a rukodělné 
dílny, taneční a pěvecká 
vystoupení děvčat, ob-
čerstvení, posezení při 
hudbě, dětský koutek. 
Navíc každý ročník je 
obohacen o novou atrak-
ci, např. prohlídka školy 
a nových dílen, návštěva 
oddělení pro děti do tří 

let, výstava zahradní techniky, skákací hrad, koňské spřežení, trak-
tor k osedlání, výcvik psů, pobyt velblouda či návštěva policie. 
Naplnění každého bodu skrývá obrovský kus práce, organizačních 
schopností a přemýšlení, jak zdánlivě stejné věci provést nápaditě 
a přitažlivě. 

Týmu všech pracovníků ústavu se po celou dobu daří splnit cíl 
akce, poskytnout všem pestrou zábavu a oslavit nadcházející školní 
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rok. I letos se potvrdilo, že areál školní zahrady je ideální místo 
pro prezentaci studijních oborů a mimoškolní či zájmové činnosti. 
Nejenže se zázračně umoudřilo počasí, ale od 13 hodin byla pro-
gramová náplň opravdu přepestrá. Velký ohlas měla u návštěvní-
ků Dopravní policie ČR, slaňování hasičů z IZS Pelhřimov i do-
pravní hřiště AMK Pacov. Výroční laťka byla nasazena tak vysoko, 
že organizátorům lze jen přát, aby jim vydržela energie i nadšení 
do další dekády. Poděkování patří opět dlouhodobým a věrným 
sponzorům, letos především panu Dundrovi. 

P. S. 16. května 2008 oslavovali zaměstnanci 50. výročí založení ústavu, 
takže se ZS nekonaly. A v názvu došlo ke změně z množného čísla na jed-
notné od 7. ročníku. Kdo ví přesný důvod, odpoví. 

Dagmar Strnadová

Stolní tenis v Černovicích

Po osmi letech dosáhli výborného úspěchu zkušení stolní tenisté Sokola 
Černovice. Stali se okresními přeborníky v konkurenci 46 oddílů.

Na snímku ing. K. Zeman, Mgr. J. Kolář, J. Studený, nejúspěšnější hráč 
M. Staněk, L. Kučera.
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 20.

Schránka bezpečnostní  
– profil zamezuje vkládání zásilek

Schránka variabilní – podle veli-
kosti zásilky se volí velikost bot

Jan Podhola

Schránka Eko I – Zachycuje deš-
ťovou vodu pro zalévání zahrady

Schránka Eko II – Využívá zbytků 
plastových vodovodních trubek



45

Povídání k hloupostem č. 20
Když se podívám na současné ukázky v rubrice „Život tropí hlouposti 

a my je fotografujeme 20“, vnucuje se mi názor, že by se rubrika měla 
jmenovat „Lidé tropí hlouposti a my je komentujeme“.

V časopise Černovicko č. 6 v roce 2012 jsem v článku „Když abonent po-
ručí, ať to pošta doručí“ popsal situaci při doručování novinových zásilek, 
přičemž největší problém jsem spatřoval v chybějících popisných číslech 
a neoznačených schránkách jmenovkami. Provedení schránek jsem nezdů-
razňoval. Omezil jsem se jen na citaci zákonů souvisejících s touto pro-
blematikou (Zákon o obcích a Vyhláška Federálního ministerstva dopravy 
a spojů – Poštovní řád). Bláhově jsem se domníval, že čtenář, který se zde 
najde, sjedná nápravu. Bohužel jsem se mýlil – situace se za pět let nezmě-
nila. Nepodezřívám abonenty z neznalosti písma či nepochopení obsahu; 
jedná se spíš o ignoranci. Přece nebudou provádět úpravy jen na základě 
nějakého článku. Kupodivu z jejich řad pochází nejvíce stěžovatelů.

V současné době se spekuluje o tom, že distribuci novinových zásilek 
opět převezme od České pošty soukromá firma. Za předpokladu realizace, 
při dostupných znalostech a stávajícím stavu spatřuji výsledný efekt v tom, 
že abonenti noviny začnou odhlašovat a pokud budou mít o ně zájem, na-
stoupí opět cestu do trafiky, jako za našeho mládí. Bude to mít jeden pozi-
tivní efekt – udělají něco pro své zdraví, pokud „nepůjdou“ automobilem! 

Jan Podhola

Černovický šibeniční vrch
Ať se to zdá sebeneuvěřitelnější, v minulosti  se v našich klidných a ti-

chých Černovicích soudilo a popravovalo.
Už ve druhé polovině 14. století totiž bývaly Černovice důležitým správ-

ním centrem místního významu. Přítomnost obecního rychtáře je dolože-
na už kolem roku 1380, konšelé a purkmistr pak v roce 1566. Mezi jinými 
výsadami bylo Petrem Vokem z Rožmberka 22. července 1596 Černovi-
cím také uděleno právo soudit a vykonávat rozsudky smrti:

„aby práva městského ve všelijakých soudních rozepřích, které by tu 
na témž právé zažily, užívat i svobodu měli a mohli“a aby směli „podle 
procesu práv městských a povinností konšelských přeslejchati, souditi 
a ortele nebo vejpovědi spravedlivé vynášeti a činiti."
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Odvolací instancí se pro černovický hrdelní soud stala vrchnost v Čes-
kém Krumlově. V černovickém městském archivu je dodnes dochována 
kriminální agenda z let 1650–1750 s protokoly o výsleších, i rozsudky 
apelačniho soudu. Při revizi hrdelního soudnictví počátkem 18. století čer-
novičtí argumentovali jednak starobylostí svého práva, sahajícího do doby 
před husitskými válkami, a stejně tak popsali několik konkrétních hrdel-
ních případů z poslední doby:

1657 byl na místním popravišti lámán kolem shora dolů vrah Matěj Kovář 
a jeho zkrvavené tělo pak bylo táborským katem vyzdviženo na kůlu do výše

1697 byl černovickým soudem odsouzen jistý Pavel Kužel za vraždu 
Jiřího Kratochvíla a spodivem „pouze“ na práce v okovech

1700 kat sťal Helenu Kubelkovou pro zahubení plodu, který měla se 
svým souložníkem, nějakým Adamem Čekalem. Její tělo pak bylo neda-
leko šibenice zahrabáno a srdce probito kůlem, zatímco Čekala odsoudili 
ke čtvrt roku veřejných prací.

Stejný trest jako Kubelková podstoupila v roce 1711 Rozina Tománková 
za zabití nemanželského dítěte, přičemž jeho otec proseděl 6 týdnů ve vězení.

V Černovicích patrně soudy mužům stranily více, než kdekoli jinde. Hrdel-
ní soud IV. stupně byl zrušen v roce 1765 dekretem Marie Terezie. S největší 
pravděpodobností si město Černovice nikdy nedrželo svého kata a k popra-
vám tak byli zváni popravčí mistři z Tábora, Pelhřimova či Soběslavi.

Černovická šibenice pak stávala na plochém návrší, na které dnes zasa-
huje severovýchod městské zástavby. Pomístně se vršku také říká „V hati“. 
Původně se pro něj ovšem užívalo názvu šibeniční vrch a toto pojmeno-
vání je zaznamenáno i v nejstarší černovické pozemkové knize, vedené 
od roku 1576. Na mapě prvního vojenského mapování ze šedesátých let 
18. století je na nejvyšším místě černě zakreslena dřevěná, jednoduchá 
šibenice o dvou sloupech, i se zavěšováním. Vrchol návrší je dnes oplocen 
a nachází se v areálu středního odborného učiliště. Východně od školních 
budov je volné zatravněné prostranství a zčásti zavezená lomová jáma. 
Tato část pozemků tvoří temeno návrší a zde také patrně šibenice stála. 
Stopy po někdejším popravišti už zde ovšem nenajdeme. 

Prameny a literatura: arch. výzkumy v Jižních Čechách 22/2009; list 
191, Daniel Kovář - Jihočeské muzeum v Českých Budějovicích

Lexikon nedotknutelných, list 467; Jan Vyhlídka - Sperat 2013

J. Dohnalová



48

Klábosilův noční přesun 2017 
Na letošního šestého října byl připraven ju-

bilejní XXV. ročník Klábosilova nočního pře-
sunu. Přestože nám letošní počasí příliš ne-
přálo a svižný chladný vítr a občasné dešťové 
přeháňky spíše lákaly k pobytu ve vyhřáté 
místnosti, našlo se tři sta šedesát jedna „od-
vážlivců”, kteří chladný večer a někteří i celou 
noc strávili na cestách i necestách po blízkém 
i vzdálenějším okolí naší dlouhodobé „zá-
kladny” na Lhotce. I v letošním ročníku byla 
pro účastníky připravena “nosná linka”, tentokrát zaměřená na osobnosti 
a velikány z Čech. Družstva si ještě doma měla „něco“ připravit k jimi vy-
brané osobě. Před odjezdem na přesun se při kontrole tohoto úkolu sešla 
řada „rozličných osobností” ať již z minulosti, či z oblasti sportu, kultury. 
Výběr byl opravdu pestrý a tomu odpovídala i prezentace před porotou. 
Opravdu zdařilé ... Začalo to hezky.

Pro letošní putování bylo připraveno celkem deset tras. Pětikilometro-
vá z Černovic na Lhotku je určena především pro nejmladší účastníky, 
ale využívají ji i třídní kolektivy z naší základní školy. Trasy od dvanácti 
do třiceti čtyř kilometrů, včetně geocachingu se už „vezou“. Tedy autobu-
sy na místo startu. 

Na nejkratší putování od ZŠ se letos postupně vydalo 102 pochodní-
ků, věku víc než rozmanitého. I letošních dvacet pět úkolů připravených 
k vyřešení během putování bylo rozmanitých. Od pohádek a večerníčků, 
přes znalosti z přírody a historie až k lidovým pranostikám. Pro řady již 
„ostřílených borců“ žádným problémem. Za správné odpovědi se na konci 
putování dostalo každému patřičné odměny, vždyť vlastnoručně opečený 
vuřt na ohni a nějaká ta mlsačka přišla po takovém výkonu vhod. Pro malé 
pochodníky byly připraveny ještě drobné hry a soutěže. Již tradicí se stalo 
také promítání „úsměvného pásma útržků“ z filmů, večerníčků i pohádek, 
ve kterých se objevují stále používané „hlášky“. Někteří ještě poseděli 
u ohně a potom si všichni na cestu domů přibalili pamětní lístek a „plac-
ku“ s „výročním Klábosilem“.

Na pochodníky, kteří si letos vybrali dvanácti- a čtrnáctikilometro-
vé putování, čekal výstup na Svidník, což samozřejmě ještě netušili ani 
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po výstupu z autobusu, ani při luštění první šifry. Potom teprve dostali 
popis trasy jejich putování pro páteční večer. Všech 64 dvanáctkářů (10 
družstev) a 60 čtrnáctkářů (15 družstev) se s nástrahami přesunu a úkoly 
„popralo“ zdárně. Byť občas nějaká otázka zůstala nezodpovězena. Ale 
tak už to bývá ... I když není přesun závod, k hodnocení splnění úkolů 
a dosaženého času došlo samozřejmě i letos. V tom bylo nejlepší družstvo 
„Zbloudilové s.r.o.“ na dvanáctce a na čtrnáctce „Bludičky“, obě z Čer-
novic. Další výsledky a umístění lze najít na internetových stránkách PS 
Svidník nebo na FB. 

Trasy sedmnácti- a devatenáctikilometrového putování začínaly 
od Mlyn. Kratší směřovala přes Cihelny okolo Hojovic, Vlkosovic přes 
Chválkov k cíli a trasa delší vedla přes Psárov a Bořetín také ke Chválko-
vu a k cíli. Na každé této trase čekalo na 39 sedmnáctek (8 družstev) a 33 
devatenáctek (6 družstev) sedm rozličných úkolů. Pro zkušené pochodní-
ky žádný problém. S úkoly a útrapami sedmnáctky se nejlépe vypořádalo 
jihlavské seskupení „Nejsme žádný brečky“. Téměř domácí „Boca-seni-
ors“ ovládla devatenáctku. 

Putování čtyř nejdelších tras začínala v okolí hradu Choustníka. Tito 
pochodníci měli v trase svého putování ještě výšlap nejen ke jmenova-
nému hradu, ale i výstup na vrch Svidník. Jednadvacetikilometrová trasa 
zacházela ještě přes Chrbonín. Tuto vzdálenost absolvovalo 24 odvážlivců 
(6 družstev) a nejlépe se se všemi úkoly vypořádalo pelhřimovské druž-
stvo „Sou tady“. O čtyři kilometry delší vzdálenost si pro páteční přesun 
vybralo 25 pochodníků (7 družstev). Cesta je zavedla ještě přes Vlčeves 
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a Sv. Annu. I tady se projevila dlouholetá zkušenost s naším přesunem 
a patrně i znalost okolí, protože „vítězné“ družstvo „Optik and compa-
nie“ je téměř každoročním účastníkem. Na třicítku se letos žádní zájemci 
nenašli. Sedm nejotrlejších (3 družstva) tedy vyrazilo na putování dlouhé 
třicet čtyři kilometry, které je zavedlo k Předboři, Dlouhé Lhotě, Radení-
nu a ještě k Bezděčínu. S již zmíněnými vrchy, pěkná noční procházka! 
Také na této trase si pomyslný věnec vítězství odnesli dlouholetí účastníci  
z J. Hradce ve skupince „Červený trpaslík“.

Protipólem Klábosilova bloudění byl pro příznivce GPS navigace opět 
připraven „geocaching“.

Start letos nebyl na základně, ale i 7 „kačerů“ (2 družstva) odjelo na start 
autobusem. Obě družstva obešla celou trasu (byť si jí mohou podle vlast-
ních sil zkrátit) o délce dvaceti osmi kilometrů a našla všech osm kontrol-
ních bodů – „kešek“, v různých končinách, na pomezí okresů Pelhřimov 
a Tábor. „Sezimácký děs“ se vypořádal pro letošek s trasou lépe a byl 
hodnocen jako první.

Jedním z úkolů pro všechny účastníky letošního jubilejního ročníku bylo 
přinést „dar - nedar“ a připravit a přednést blahopřáníčko pro Klábosila. 
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Bohužel zde nejdou prezentovat žádné dary-nedary a ani všechna „skvost-
ná“ blahopřání (některá stejně nejdou publikovat), ale věřte, že hodnota 
a originalita některých těchto dílek je pozoruhodná (zvláště po nočním 
lesním dobrodružství). 

Myslím ale, že náš obdiv zaslouží všichni, od těch úplně maličkých až 
po ty nejstarší, kteří se na jednotlivé trasy vydali a úspěšně se také navrá-
tili. Kdo si myslí něco jiného, ať to příští rok zkusí také.

Gulášek, na který se všichni těšili už od startu, byl opět výborný a všich-
ni si ho pochvalovali. 

Vše snad proběhlo k všeobecné spokojenosti a byť unavení, ale spoko-
jení účastníci již při odjezdu hovořili o účasti na dalším ročníku (což je 
největší odměna pro pořadatele). To už budeme načínat druhé čtvrtstoletí 
Klábosilova Nočního Přesunu, tedy ročník XXVI.

 Nesmíme ale zapomenout ani na ty, kteří nám pomáhají ke zdárnému 
průběhu akce a bez kterých by to vše jen těžko šlo – MěÚ Černovice, 
Základní škola a školní jídelna Černovice, Maso-uzeniny Pelíšek, Sokol 
Černovice, VÚ Černovice, Domov Lidmaň, Opeko Choustník, Potraviny 
J. Dundr, Maso-uzeniny p.Vrábík, Zelenina p. Souchová ... a zvláště pak 
kuchařkám ze Základní školy v Černovicích. Děkujeme.

Za přípravu a realizaci promítání také dík Broken Bones.
Osobně chci ještě říci Dík všem, kteří se podílejí na přípravě a realizaci 

„našeho Klábosila“. 
Takže ahoj za rok. 
... a bez koho bychom vše jen velice těžko realizovali - nová majitelka 

Lhotky p. Andrea Vřešťálová ...
dohoda byla vynikající a rádi bychom pokračovali ve spolupráci i nadá-

le ... takže také velký DÍK
Radek 

 Další informace a výsledky na www.pssvidnik.wz.cz

Přivýdělek 
www.primavydelek.cz
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Koolečkárna 2017 

Po pátečním „Klábosilovi“ bylo na sobotní ráno připraveno desáté po-
kračování Koolečkárny. Bohužel ani v sobotu se počasí příliš neumoud-
řilo, a tak chladný nárazový vítr prověřil odolnost všech účastníků. Tento-
krát se jich sjelo patnáct. 

Na startu všichni obdrželi mapky a popisy tras a rozjeli se do „terénu“. 
Po silnicích, silničkách i cestách (ale i necestách) vedla trasa jižním smě-

rem od Černovic. Koolečkáři postupně projeli přes Panské Mlýny, Hojo-
vice, Psárov, Tříklasovice, Vícemil k Červené Lhotě. Krásná zastávka u 
krásného renesančního zámku. Dokonce i sluníčko vykouklo. Putování 
však pokračovalo dále k Deštné a přes Světce, Mnich a Chválkov do cíle 
na RS Lhotka. Téměř všichni zúčastnění projeli tuto přes padesát kilome-
trů dlouhou trasu bez větší ujmy na zdraví. Odměnou byl jako každoročně 
účastnický lístek, tradiční „dopravní značička“ a malé občerstvení, byť 
tentokrát nemohli koolečkáři ochutnat výborný guláš. Tak příště.

Trochu čísel na závěr: 15 „koolečkářů“ = 778 ujetých kilometrů. Tedy 
pro letošek. 

Za dosavadních deset ročníků tak počet kilometrů narostl na 5925,5 km.
Přestože letošní počasí nebylo opravdu pro podzimní vyjížďku ideální, 

všichni zúčastnění se sobotní dopoledne na kole patřičně užili…
Koolečkárna se vydařila a doufáme, že se na dalších podobných akcič-

kách sejdeme ještě v hojnějším počtu. Třeba i dříve než zase za rok na 
Koolečkárně 2018.      

Radek 
P.S. další čtěte na  www.pssvidnik.wz.cz  
P.S. koolečkárnu a vše s ní spojené připravuje Honza a Sylva  ......   

dík za sebe i účastníky .....                      
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